
Høringssvar vedr. ny anvisningsmodel: 

 

Jeg er leder af en vuggestue beliggende på ydre Østerbro. 

 

Jeg har følgende kommentarer: 

Det vil være en rigtig god ide for forældrenes planlægning, at de får anvist plads i god tid. I vuggestuen kan 

vi godt planlægge ud i fremtiden. Udfordringen kan være at vi meget sjældent ved hvornår vores børn får 

plads i børnehave. De kan få plads fra barnet er 2 år og 10 måneder. Det kan ske at de først får en 

børnehaveplads når de er 2 år og 11 måneder eller i den måned de fylder 3 år. Det betyder at vi kan risikere 

at have overbelægning i 1- 2 måneder. Det har meget stor betydning for de børn og familier der går i 

vuggestuen allerede. Det er ikke optimalt!  

Derudover kan der være et barn som, når tiden nærmer sig, har et særligt behov for at blive en måned eller 

2 mere i vuggestuen for at blive klar til børnehave start. 

 

Jeg mener også at man bør se på de familier som bliver spurgt igen og igen og igen om de ønsker den næste 

ledige plads. Forældre har i dag 5 hverdage til at svare tilbage om de ønsker pladsen eller ej. Jeg oplever 

igen og igen at der er forældre der ikke svarer på henvendelsen. Det betyder at vi risikerer at stå med en 

tom plads. Det svækker vores økonomi, og det er fuldstændig fjollet at vi har andre forældre på ventelisten 

der ikke får muligheden for at få den plads. 

Det mener jeg meget klart at der skal ses på. Det er helt urimeligt. 

Man kunne evt. bede forældre om at bekræfte at de stadig ønsker pladsen hvert kvartal? 

 

Vi har pt. børn der kan stoppe med 14 dages varsel, hvis de fx flytter til en anden kommune.  Det er meget 

kort tid i forhold til at få et nyt barn i tilbud og få pladsen besat. Især hvis vi så igen skal vente de 5 dage 

den næste familie har til at svare. 

I alle andre af livets forhold har vi en måneds opsigelse, bare ikke her. Det virker meget besynderligt og 

giver ikke mening. 

Mvh. 

Pernille Holt 

Leder af Vuggestuen Smørhullet 


